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Orban: Ne gândim la constructia unui fond de investitii, dupa modelul polonez

Prim-ministrul Ludovic Orban a anuntat luni ca guvernul ia în calcul constructia unui fond de investitii,

dupa modelul polonez, pentru a sustine domeniile care au potential de dezvoltare.

 

"Ne gândim la constructia unui fond de investitii. Avem un model care a functionat foarte bine, este fondul de

investitii dezvoltat de polonezi, care a plecat cu o capitalizare initiala de la stat, a fost listat pe bursa si a permis,

practic, achizitia de actiuni la fondul de investitii de catre sectorul privat. Acest instrument îl gândim ca un

instrument de dezvoltare a anumitor domenii de activitate - pentru ca la fel au facut si polonezii, fondul l-au

împartit în mai multe zone - agricultura, de exemplu, pentru a sustine dezvoltarea în anumite domenii în care noi

consideram ca putem sa fim competitivi, în care avem potential de dezvoltare si în care companiile pot fi sustinute

în proiectele de investitii", a aratat premierul în cadrul unei conferinte de presa.

Prim-ministrul Ludovic Orban a declarat ca Guvernul se afla într-un proces de evaluare a resurselor financiare pe

care le poate accesa si ca ia în calcul inclusiv emiterea de obligatiuni pentru cetatenii români.

"În ceea ce priveste masurile economice la care ne gândim, în momentul de fata suntem într-un proces de evaluare

a resurselor financiare pe care le putem accesa în perioada urmatoare. Nu numai de evaluare, ci si de implicare

activa în cresterea resurselor financiare pe care le putem mobiliza pentru efortul de relansare economica. Sigur,

aceste resurse provin din buget, din fonduri europene pe care le avem la dispozitie. De asemenea, provin din

credite care pot fi luate din sistemul financiar bancar din România, credite care pot fi luate de pe piata

internationala. De asemenea, intentionam sa largim instrumentul emiterii de obligatiuni pentru cetatenii români,

care sa poata fi cumparate de cetatenii români, astfel încât sa oferim un instrument suplimentar de economisire

pentru cetateni si sa oferim posibilitatea cetatenilor care au resurse pentru a putea economisi banii pe care îi au

suplimentar în astfel de instrumente de economisire, cum sunt titluri de stat, obligatiuni. Chiar ne gândim ca

anumite emisiuni sa fie realizate pentru niste obiective specifice, în care sa implicam cetateanul într-un program

'Români pentru români', ceva de genul acesta", a aratat premierul, la o conferinta de presa.
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